
Vážení spolupodielníci Urbariátu Valča chcem Vás čo najsrdečnejšie 
privítať na našom Valnom zhromaždení za rok 2019 a 2020. 

   

 Som rada, že vzhľadom na zložitú súčasnú pandemickú situáciu ste si našli čas 
preštudovať si jednotlivé správy tohto Valného zhromaždenia a tak môžete spoločne 
prispieť k riešeniu dôležitých otázok, ktoré sa týkajú hospodárskych, ekonomických a 
kontrolnych  činností vykonávaných v Urbariáte Valča.  
 Ako sami viete Valné zhromaždenie je najvyšší orgán nášho spoločenstva potrebný 
k prijímaniu a k schvaľovaniu najdôležitejších a zásadných rozhodnutí, ktoré sa týkajú 
ďalšej činnosti Urbariátu. Môžem konštatovať, že rok 2019 a rok 2020 boli z nášho 
pohľadu Pozemkového spoločenstva sčasti úspešné. Podarilo sa nám úspešne zvládnuť 
kalamity, ktoré boli spôsobené prívalovou vodou, silným vetrom a v neposlednej rade 
kôrovcom. Vďaka pravidelnej a dôslednej kontrole lesa a lesných porastov jednotlivými 
členmi výboru, dozornej rady a lesného hospodára sa nám podarilo včas zachytiť všetky 
kalamity spôsobené kôrovcom, prijať následne správne opatrenia a tým zamedziť k jeho 
ďalšiemu šíreniu čo by nám spôsobilo obrovské škody na lesných porastoch. Som rada, že 
nás zatiaľ nepostihla kalamita v tak veľkom rozsahu ako v niektorých susedných 
Urbároch, kde museli miestami pristúpiť až k holorubom, aby zachránili svoje zatiaľ ešte 
nenapadnuté lesné porasty.  
 V roku 2019 a 2020 nebola priaznivá situácia v oblasti cien drevnej hmoty, ktorá 
bola spôsobená prebytkom kalamitného dreva na trhu. Aj napriek tejto situácii sme 
hľadali spôsob predaja drevnej hmoty čo najefektívnejšie. Vďaka konštruktívnej činnosti 
výboru, dozornej rady a nového lesného hospodára sme sa prispôsobili novej situácii pri 
predaji drevnej hmoty a to tak, že výrub a približovanie drevnej hmoty na odvozné 
miesto bolo zabezpečené firmou za najnižšiu ponúknutú cenu a predaj drevnej hmoty z 
odvozného miesta bol za najvyššiu ponúknutú cenu. Takto sa nám podarilo drevnú hmotu 
predať za oveľa vyššiu cenu ako nám bola ponúknutá za drevnú hmotu na koreni. Pri 
každej tejto činnosti boli vždy prítomní dvaja členovia z výboru alebo z dozornej rady, 
ktorí dôsledne kontrolovali množstvo vyťaženej drevnej hmoty a jej predaj. Bližšie 
informácie k ťažbe a lesno hospodárskej činnosti Vám vo svojej správe poskytne náš 
lesný hospodár pán Ing. Tomáš Piala. 
 Jednou z najdôležitejších činností, na ktoré sa v najvyššej miere zameriava výbor 
Urbariátu Valča je ochrana a zveľadenie nášho spoločného lesa. Medzi tieto každoročné 
činnosti patrí pestevná činnosť. V oboch rokoch sme vysadili 500 ks buku a 500 ks 
smreku, ktoré sme následne chemicky ošetrili. Som rada, že sa nám podarilo tento 
pestevný plán splniť na sto percent. Môžem konštatovať, že všetci členovia výboru a 
dozornej rady majú aj osobný záujem či jednotlivé novovysadené úseky sú vysadené 
správne, či jednotlivá sadba sa prijala a či netreba niektoré úseky dovysádzať nanovo. V 
súčastnosti sa nachádzajú novovysadené úseky v dobrej kondícii, bez veľkých poškodení 
či už suchom alebo zverou. 
 Okrem finančných prostriedkou z ťažby drevnej hmoty nezanedbateľnú časť tvoria 
aj príjmi z dotácií. Za chránené vtáčie územie nám boli dotácie vyplatené v plnej výške 
a to v sume 6800,- EUR v oboch rokoch. Vďaka spoločnému úsilu výboru a dozornej rady 
sa nám podarilo zachrániť aspoň časť dotácií na pasienkový urbár, ktoré boli zmenami 
dotačných zákonov z veľkej časti odobraté. Odobraté boli najmä na pôdu, ktorá je 
využívaná na zjazdové lyžovanie. Aj napriek tomu sme na pasienkový urbár dostali 
dotácie vo výške 1232,- EUR.  
 Nemalú pozornosť sme venovali aj kontrole kvality prístupových lesných ciest, 
ktoré vedú k našim jednotlivým lesným porastom. V prípade vymytia lesných ciest alebo 



ich závažného poškodenia boli následne opravené a dané do pôvodného stavu tak, aby 
bol zabezpečený bezpečný prejazd. 
 Vážení členovia Urbariátu ďalej by som Vás chcela informovať, že výboru a 
dozornej rade Urbariátu Valča sa po niekoľkých rokoch náročnej práce podarilo dokončiť 
digitalizáciu celej našej agendy a to: evidenciu podielníkov, ich veľkosť podielov ako aj 
ich percentuálne zastúpenie na celkovom majetku Urbariátu Valča či už lesného alebo 
pasienkového.  
 V priebehu roka 2019 ( v roku 2020 - pre pandémiu boli všetky aktivity 
pozastavené) výbor spolu s dozornou radou riešil nemálo žiadostí od rôznych športových 
klubov na povolenie vykonávania športových aktivít na pozemkoch Urbariátu Valča. 
Výbor veľmi prísne hodnotil o akú športovú aktivitu ide a prihliadal na to, aby nedošlo k 
zdevastovaniu, poškodeniu alebo k znečisteniu našich pozemkov a lesov. Schvaľovali sme 
najmä bežecké, cyklistické disciplíny a organizovanie psích záprahov. Po skončení každej 
súťaže, člen výboru skontroloval či boli všetky trate uvedené do pôvodného stavu. Pokiaľ 
tomu tak nebolo výbor Urbariátu prijal také opatrenia, aby dané nedostatky boli 
odstránené. 
 Ako každý rok, tak aj tento rok býva najväčšou prioritou výboru Urbariátu Valča čo 
najmenší výrub drevnej hmoty, čo sa nám aj darí naplniť. Napriek tomu úspornou a 
efektívnou činnosťou výboru nám vždy ostanú finančné prostriedky aj na rozdelenie 
dividend pre Vás našich členov Urbariátu Valča. Dúfam, že sa nám bude dať v tom 
pokračovať aj v nasledujúcich rokoch.  
 Na záver mi dovoľte poďakovať sa všetkým členom výboru , členom dozornej rady 
ako aj lesnému hospodárovi Urbariátu Valča za veľmi príjemné a konštruktívne 
vystupovanie pri vedení schôdzi. Ďalej chcem poďakovať za ich ekonomickú, 
hospodársku a kontrólnu činnosť, ktorú vykonávali s maximálnym úsilím a na úkor svojho 
voľného času a tak svojou činnosťou prispeli k vynikajúcim výsledkom, ktoré boli 
dosiahnuté v roku 2019 a v roku 2020. A zároveň chcem vyjadriť veľké poďakovanie 
všetkým členom Urbariátu Valča, ktorí si pozorne preštudovali správy z dnešného 
Valného zhromaždenia a svojou návratkou potvrdili, že im záleží na našom spoločnom 
majetku a jeho zveľaďovaní. 

  Vážené dámy, vážení páni ďakujem za pozornosť. 

  
      Mgr. Margaréta Škrobáková 
              predseda PS-U Valča


